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The Chairman: Order. The order of reference we have 
has to do with Bill C-60, An Act to amend the Copyright 
Act and to amend other Acts in consequence thereof. It 
has been properly referred to a legislative committee, and 
I have been asked to Chair that committee.

Mr. Gauthier is sitting in for Mrs. Finestone this 
afternoon, and Ms McDonald will not be here. 1 propose 
to go through the routine material we have to do and then 
have a brief discussion in total committee, without going 
to a steering committee, as to where we see the committee 
going and the timing of the committee.
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We have to do, as you will all understand, a motion to 
print the copies of the Minutes of Proceedings and 
Evidence. Could I have a motion to print the standard 
number of 750?

Mrs. Collins, seconded by Mr. Lesick.
Motion agreed to.
The Chairman: I would like your thoughts on a 

subcommittee on agenda and procedure, commonly 
known as a steering committee. We have a very small 
committee, and on that committee will be at least three, 
perhaps four, people who sat on the original 
subcommittee that dealt with this bill. They, I think, 
travelled quite extensively. Fontaine, Edwards, and 
McDonald were on that committee. I was not. Lesick was 
not and Collins was not; so I guess those are the only 
ones.

What is your feeling, ladies and gentlemen? I frankly 
am content, unless something becomes very contentious, 
to make the decisions in committee. I feel when you have 
a committee consisting of only seven people, to take five 
of them away and call it a steering committee does not 
make a whole lot of sense. Shall we dispense with that 
motion?

Mr. Gauthier: I see the benefit of your suggestion, and 
I think it would make sense that you would have the 
whole committee pass judgment on the business of the 
committee. It seems to me the whole committee 
eventually has to make a decision on the 
recommendations of the steering committee at any rate. 
The steering committee would only be doubling the work 
of the committee.

The Chairman: I have found in the past that it works 
that way. To leave two off any steering committee does 
not make a lot of sense.
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Le président: La séance est ouverte. L’ordre de renvoi 
porte sur le projet de loi C-60, loi modifiant la Loi sur le 
droit d’auteur et apportant des modifications connexes et 
corrélatives. Ce projet de loi a été déféré à un Comité 
législatif qu’on m’a demandé de présider.

M. Gauthier remplace Mme Finestone cet après-midi, 
et Mme McDonald est absente. Je propose que l'on suive 
la procédure habituelle, et qu’ensuite nous discutions 
brièvement de nos travaux et de notre échéancier en 
comité plénier, au lieu de passer en comité directeur.

Comme vous le savez, nous devons adopter une motion 
concernant l’impression des Procès-verbaux et 
témoignages. Quelqu’un pourrait-il proposer que l’on 
fasse imprimer le nombre habituel d’exemplaires, 
c’est-à-dire 750?

Mmc Collins, appuyée par M. Lesick.
La motion est adoptée.

Le président: J’aimerais maintenant savoir ce que vous 
pensez d’un sous-comité du programme et de la 
procédure, qu’on appelle habituellement le comité 
directeur. Notre comité est très peu nombreux et compte 
au moins trois sinon quatre membres du sous-comité 
original qui avaient étudié ce projet de loi. Je crois que ce 
comité avait beaucoup voyagé. Messieurs Fontaine et 
Edwards et Mmc McDonald faisaient partie de ce comité. 
Je n’en faisais pas partie, et M. Lesick et Mmc Collins. Je 
crois donc que ce sont les seuls.

Qu’en pensez-vous, mesdames et messieurs? Je dois 
vous avouer que je serais très content de prendre les 
décisions en comité plénier, à moins qu’une question très 
épineuse ne surgisse. A mon avis, lorsqu’un comité ne 
comprend que sept membres, il n’est pas très logique d’en 
prendre cinq pour en faire un comité directeur. Que 
penseriez-vous de laisser tomber cette motion?

M. Gauthier: Je vois le bien-fondé de votre suggestion, 
et je trouve qu il serait logique de permettre au comité 
plénier de décider de vos activités. Il me semble que le 
comité plénier devra de toute manière se prononcer au 
sujet des recommandations du comité directeur. La 
création d’un tel comité ne ferait que doubler votre tâche.

Le président: C est ce que j’ai constaté. Il n’est pas très 
logique d’exclure deux personnes pour constituer un 
comité directeur.


